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szüretig megszűnhet 
pincekönyv használata

A szőlő- és borszakina jelenleg kétarcú -  hangsúlyozta 
Egerben Kiss László, a Hegyközségek Nemzeti Tanácsá- 

- nak elnöke. Néhány helyen vannak sikerek, de a többség 
helyzete az 1875-ös flloxéravész utáni válságos állapot
hoz hasonló. Ezért a nemzeti tanács a többi szakmai szer
vezettel összefogva arra törekszik, hogy ezen változtas
son.

k  A Hegyközségek Nemzeti 
TTanácsának életében a megala

kulást követő első fél évtized 
lezárult és a március végi tiszt
újító közgyűlést követően új fe
jezet kezdődött. A szakmai tes
tület először tartott kihelyezett 
ülést vidéken, elfogadva az Egri 
Borvidék Hegyközségi Taná
csának meghívását. Az FVM 
helyi Szőlészeti és Borászati 
Kutató Intézétben rendezett ta
lálkozón elhangzott, az egri 
borvidék azok közé tartozik, 
ahol az elmúlt évtizedben sike
reket értek el. A tokaj i aszú után 
az itteni bikavér a legismertebb 
hazai bor külföldön.

A tanács ülésén elhangzott 
vita után javasolták a szőlő- és 
borágazatot érintő jövedéki tör
vény módosítását. Ennek lénye
ge, hogy várhatóan a szüretig 
megszüntetik a  jelenleg kötele
ző pincekönyv használatát. Ar
ról is szó esett, hogy a Hegy
községek Nemzeti Tanácsa tár
gyalásokat folytat a Pénzügymi
nisztérium illetékeseivel a bor
ra vonatkozó jövedéki törvény 
további módosítására is. A 
Földművelésügyi és Vidékfej
lesztési Minisztérium vezetői-

/ --------------------------------

vei pedig a borforgalmazás 
egészségügyi feltételeinek egy
szerűsítéséről tartanak szakmai 
egyeztetéseket.

Kiss László, az új elnök -  aki 
öt év után Nagy Andrástól, a 
nagyrédei Szőlőskert Rt. elnök
igazgatójától vette át a tanács 
első számú vezetői feladatait -  
bejelentette, hogy megkezdték 
a szőlő- és borágazatot érintő 
stratégia kidolgozását, amelyet 
a kormány elé terjesztenek Ez 
tartalmazza maid azokat a leg
fontosabb teendőket, amelyeket 
hazánk európai uniós tagságáig 
el kell végezni az ágazatban, 
hogy az később versenyképes 
lehessen az európai és a világ-

Íiiacon, többek között az új te- 
epítéseket, az eredetvédelmet. 
A tanácskozás kapcsán azt is 

megtudtuk, hogy a földművelés
ügyi tárca új vezetése kedvező
en állt a Hegyközségek Nemzeti 
Tanácsának említett törekvése
ihez. A közös szakmai egyezte
tések után elhatározták, hogy 
őszig kidolgozzák a bor-, a 
hegyközségi- és a jövedéki tör
vényharmonizációját segítő tör
vényjavaslatot (mentusz)


